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Speak out against discrimination 
Statement by Terry Davis on the occasion of the International Day 
for the Elimination of Racial Discrimination 
 
Strasbourg, 20.03.2009 - Some people argue that a world facing economic turmoil and 
terrorist threats should have other priorities than human rights. They could not be more 
wrong.  
 
Economic turmoil and terrorism are two very different things, but they both cause 
insecurity and fear. They both put a strain on relations between people and between 
peoples.  
 
It is at times like these that there is an even greater need for the values of humanity, a 
greater need for justice, for equality, for solidarity, for tolerance and for mutual respect. 
This respect must be between people and between peoples.  
 
In this context, the media are very important. The media can help to raise awareness 
and foster public debate about discrimination including racial discrimination. That is why 
the Council of Europe is running a campaign called “Speak out against discrimination”, in 
partnership with journalists and media from all over Europe. Our campaign promotes the 
fundamental human rights principles of the Council of Europe and our position on 
intercultural dialogue, as set out in the White Paper on Intercultural Dialogue adopted in 
May 2008.  
 
Dites non à la discrimination  
Déclaration de Terry Davis à l'occasion de la Journée internationale 
pour l'élimination de la discrimination raciale  
 
Strasbourg, 20.03.2009 - Certaines personnes prétendent qu'un monde en proie à la 
tourmente économique et à des menaces terroristes devrait avoir d'autres priorités que 
les droits de l'homme. Elles ne peuvent pas faire plus grande erreur. 
 
La tourmente économique et le terrorisme sont deux choses bien distinctes, mais toutes 
deux peuvent susciter l'insécurité et la peur. Elles mettent toutes deux à rude épreuve 
les relations entre les individus et entre les peuples. 
 
C'est précisément à des moments comme ceux-là que se fait sentir de manière plus 
impérieuse que jamais la nécessité de préserver les valeurs de l'humanité que sont la 
justice, l'égalité, la solidarité, la tolérance et le respect mutuel. Ce respect doit exister 
entre les individus et entre les peuples. 
 
Dans ce contexte, les médias jouent un rôle capital. Les médias peuvent aider à 
sensibiliser l'opinion publique et à encourager le débat public sur la discrimination, 
notamment la discrimination raciale. C'est pourquoi le Conseil de l'Europe mène 
actuellement une campagne intitulée « Dites non à la discrimination », en partenariat 
avec des journalistes et des médias de toute l'Europe. Notre campagne défend les 
principes fondamentaux du Conseil de l'Europe en matière de droits de l'homme ainsi 
que notre position sur le dialogue interculturel, énoncée dans le Livre blanc sur le 
dialogue interculturel adopté en mai 2008. 
 


